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Vraag om uitleg van de heer Paul Delva tot de heer 
Bert Anciaux, Vlaams minister van Cultuur, Jeugd, 
Sport en Brussel, over het uitblijven van uitvoerings-
bepalingen bij het Participatiedecreet 

De voorzitter: De heer Delva heeft het woord. 

De heer Paul Delva: Zoals u weet, keurde het Vlaams 
Parlement op 9 januari 2008 het decreet houdende flan-
kerende en stimulerende maatregelen ter bevordering 
van de participatie in cultuur, jeugdwerk en sport goed. 
Voor zover wij konden nagaan, zijn er nog geen uitvoe-
ringsbesluiten beschikbaar. Nochtans is het decreet in 
werking getreden op 1 januari 2008. 

Toen ik mijn vraag indiende, las ik op de site van het 
departement Cultuur, Jeugd, Sport en Media dat in af-
wachting van de uitvoeringsbesluiten, voor de uitvoe-
ring van één hoofdstuk gebruik wordt gemaakt van een 
tijdelijk reglement voor de subsidiëring van projecten ter 
bevordering van de participatie van kansengroepen in 
cultuur, jeugdwerk of sport. 

De subsidieaanvragen voor dit reglement konden tot 
uiterlijk 15 februari 2008 worden ingediend. Maar op 
niet minder dan 15 plaatsen staat er in het decreet: “De 
Vlaamse Regering bepaalt de nadere voorwaarden 
voor”, en zo meer. Dat wil zeggen dat het decreet pas 
kan uitgevoerd worden als de concrete uitvoeringsbepa-
lingen door de Vlaamse Regering werden vastgelegd, 
uiteraard na advisering van de ontwerpuitvoeringsbeslui-
ten door de diverse daartoe geëigende organen: de ad-
viesraden – Jeugdraad, Sportraad, de Strategische Ad-
viesraad, indien die al werd samengesteld – maar ook de 
Raad van State. 

Bij gebrek aan uitvoeringsbesluiten vandaag bestaat het 
gevaar dat een flink stuk van het decreet waaraan wij 
allemaal hebben meegewerkt en dat u met hand en tand 
hebt verdedigd, dode letter blijft. Ik haal een concreet 
voorbeeld aan. Artikel 37 paragraaf 7 van het decreet 
bepaalt dat vóór 1 april 2008 de aanvragen moeten inge-
diend worden voor gemeenten die in 2010 en 2012 Cul-
tuurgemeente van Vlaanderen willen zijn én voor de 
gemeenten die in 2011 Sportgemeente van Vlaanderen 
willen zijn. 

Dergelijke projecten met een engagement over meerdere 
jaren vergen nochtans een grondige voorbereiding met 
veel partners. Er zijn nog andere voorbeelden. Ik heb 
artikel 18 van het Participatiedecreet aangehaald, dat 
ging over gedetineerden. Nog een ander voorbeeld is 
artikel 30, dat over subsidies aan gemeenschapscentra 
gaat ter bevordering van de participatie van kansengroe-
pen. Daar is al wat om te doen geweest. De Vlaamse 
Regering moet via een besluit bepalen welke deze kan-
sengroepen zijn, welke procedure de gemeenschapscen-
tra moeten volgen voor het indienen van een subsidie-

aanvraag, en welke de bepalingen zijn die in verband 
met de beoordeling van de aanvragen, de toekenning 
en de uitbetaling van de subsidies worden gehanteerd. 

We horen dat het uitvoeringsbesluit pas tegen de zomer 
klaar zou zijn. Ik hoop dat dit niet juist is. Dat zou 
immers betekenen dat de gemeenschapscentra pas dan 
zouden weten welke dossiers ze zullen indienen. Dan is 
de helft van het jaar al voorbij. Wanneer zullen de 
gemeenschapscentra dan eindelijk weten welke bedra-
gen concreet worden toegekend? 

Wat is de stand van zaken van de uitvoeringsbesluiten 
van het Participatiedecreet? Wanneer zullen alle be-
trokkenen, gemeentebesturen, organisaties en zo meer, 
correct geïnformeerd worden over de concrete en defi-
nitieve uitvoeringsbepalingen? 

Onlangs werd een tweede reglement bekendgemaakt, 
naast het eerste dat ik al heb genoemd. Ik weet niet of 
er een causaal verband is tussen de indiening van mijn 
vraag en de bekendmaking van dat reglement. Het valt 
op dat het reglement met betrekking tot de verkiezing 
van sport- en cultuurgemeenten nu ook bekendgemaakt 
is op de website. 

Ik veronderstel dat de twee reglementen door uitvoe-
ringsbesluiten zullen vervangen worden. 

Als de reglementen nog niet zouden zijn voorgelegd 
aan de geëigende adviesorganen, adviesraden en de 
Raad van State, en er een klacht zou worden ingediend 
bij bijvoorbeeld de Raad van State, bestaat de kans dat 
de klacht gegrond zou worden verklaard, wat dan weer 
belangrijke gevolgen zou kunnen hebben. 

De kandidaturen voor de verkiezing van sport- en cul-
tuurgemeenten van Vlaanderen moeten binnen zijn op 
1 april 2008. Amper één maand tevoren werden het 
reglement met de modaliteiten bekendgemaakt. Denkt 
u dat een periode van 1 maand voor de lokale besturen 
voldoende is om een degelijk dossier samen te stellen? 
Denkt u dat alle lokale besturen bij deze laattijdige 
handelswijze dezelfde kansen krijgen om deze hopelijk 
felbegeerde titels binnen te rijven? 

De voorzitter: Minister Anciaux heeft het woord. 

Minister Bert Anciaux: Eind volgende week zal een 
eerste versie van de uitvoeringsbesluiten voor adviezen 
en commentaren kunnen vertrekken. Vroeger kon er 
nog geen advies gevraagd worden omdat de strategi-
sche adviesraad nieuw wordt samengesteld en dat niet 
vroeger kon. 

Dat betekent dat we in principe kort na de paasvakantie 
aan de Vlaamse Regering een principiële goedkeuring 
zouden moeten kunnen voorleggen, zodat een defini-
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tieve goedkeuring uiterlijk einde mei realistisch is. Van-
af dan kunnen alle betrokkenen worden geïnformeerd 
over de definitieve uitvoeringsbepalingen. 

Ik wil er evenwel op wijzen dat dit decreet verschillende 
uitvoersnelheden kent en dat we daar zo goed mogelijk 
mee proberen om te gaan. Ik geef enkele voorbeelden. De 
huidige beheersovereenkomsten met Stichting Lezen en 
met CultuurNet lopen in principe gewoon door tot en met 
2010. De hoofdstukken over laagdrempelige educatie en 
lokale netwerken armoede worden pas vanaf 2009 con-
creet geïmplementeerd. Sommige proeftuinen werden al 
eerder opgestart, andere worden nu voorbereid. Ze krijgen 
alle gaandeweg hun plaats in de uitvoering van het de-
creet. Over de gedeeltelijke terugbetaling van de uitkoop-
som voor een cultuuraanbod en de projecten leesbevorde-
ring bestond al een reglementering die gewoon doorloopt, 
tot het nieuwe uitvoeringsbesluit van kracht is. 

Een aantal hoofdstukken worden uiteraard pas uitge-
voerd zodra het uitvoeringsbesluit operationeel is. Ik 
denk aan de nieuwe regeling voor hobbyverenigingen en 
voor verenigingen die een bijzondere opdracht krijgen 
voor de ondersteuning van het verenigingsleven. Er 
waren twee hoofdstukken waarvoor we niet konden en 
mochten wachten op het definitieve uitvoeringsbesluit. 
Enerzijds is dit het hoofdstuk over de projectenregeling 
voor kansengroepen en anderzijds de open oproep voor 
cultuur- en sportgemeente Vlaanderen. Wat de projec-
tenregeling voor kansengroepen betreft, werd het be-
staande participatiereglement verfijnt om zo nauwer aan 
te sluiten bij wat de decreetgever wil. Op dit reglement 
zijn, wat de eerste ronde betreft, intussen ruim 220 dos-
siers binnengekomen. Wat de cultuur- en sportgemeen-
ten betreft, werd vorige week een open oproep bekend-
gemaakt, in eerste instantie via de websites van bijvoor-
beeld de VVSG en vervolgens ook via een afzonderlijke 
brief aan elke gemeentebestuur. We hebben dus het 
gevoel dat iedereen van de mogelijkheden uitgebreid op 
de hoogte is gebracht. 

De voorzitter: De heer Delva heeft het woord. 

De heer Paul Delva: Ik dank de minister voor de uitleg. 
Ik veronderstel dat het reglement over de sport- en cul-
tuurgemeenten van Vlaanderen niet is voorgelegd aan de 
adviesorganen die ik heb opgenoemd?  

En evenmin aan de Raad van State? 

Minister Bert Anciaux: Reglementen worden nooit aan 
de Raad van State voorgelegd. 

De heer Paul Delva: Ik blijf er toch bij dat één maand 
voor de uitwerking van dergelijk belangrijk project niet 
volstaat. Dat lijkt voor de lokale besturen onbegonnen 
werk. Het gaat over verbintenissen over meerdere jaren, 
en over grote bedragen. Bovendien zijn de lokale bestu-

ren daarover pas laat ingelicht. Ik hoop alleszins dat 
iedereen dezelfde kansen zal krijgen. Ik hoop dat het 
niet zo is dat een aantal lokale besturen vroeger dan 
andere op de hoogte zijn gebracht van de concrete 
modaliteiten. 

Minister Bert Anciaux: In elk geval is het niet zo dat 
bepaalde gemeenten vooraf informatie hebben ontvangen. 

De heer Paul Delva: Ik heb de datum van mei geno-
teerd. We zullen dat blijven opvolgen. 

De voorzitter: Het incident is gesloten. 

Vraag om uitleg van de heer Jan Loones tot de heer 
Bert Anciaux, Vlaams minister van Cultuur, Jeugd, 
Sport en Brussel, over de promotie van het strand-
zeilen als olympische discipline 

De voorzitter: De heer Loones heeft het woord. 

De heer Jan Loones: Mijnheer de voorzitter, mijnheer 
de minister, van 10 februari tot en met 15 februari 2008 
vond het elfde wereldkampioenschap zeilwagenrijden 
plaats in Argentinië, op het strand van Rada Tilly, nabij 
de stad Commodore Rivadavia, aan de Patagoonse 
Atlantische kust. Dankzij de steun van uw departement 
was Vlaanderen daar opnieuw sterk vertegenwoordigd, 
en hebben Vlamingen belangrijke ereplaatsen in de 
wacht gesleept. We behaalden vier medailles. Egon 
Plovier, iemand uit De Panne die in Oostende woont, 
behaalde de gouden medaille in de hoogste klasse. 
Henri Demuysere behaalde een bronzen medaille in 
klasse 2. En we behaalden de gouden medaille in klas-
se 2 voor teams, met daarin Eric Engelbrecht. 

Het strandzeilen kent zijn oorsprong in Vlaanderen, 
onder impuls van Simon Stevin en ook de gebroeders 
Dumon. De sport wordt nog steeds beoefend in de 
badplaatsen met de meest uitgestrekte stranden, met 
name De Panne – met haar zeilclubs De Krab en Royal 
Sand Yacht Club – en Oostduinkerke met haar zeilclub 
Sand Yacht Club Oostduinkerke (SYCOD). Op lande-
lijk niveau is LAZEF (Landelijke Zeilwagen Federatie) 
actief, een door de Vlaamse Gemeenschap erkende sport-
federatie die alle Vlaamse zeilwagenclubs groepeert. Een 
van de belangrijkste doelstellingen van LAZEF is de 
promotie van de strandzeilsport in al zijn facetten. Het 
strandzeilrijden kent een groeiende interesse. LAZEF 
zal trouwens instaan voor het inrichten van het WK in 
2010, dat zal doorgaan in De Panne. 

Het is al lang de betrachting aan deze mooie sport een 
olympische erkenning te geven. Deze erkenning zou de 
discipline van het strandzeilen nog meer bekendheid 


